
 

Es dona per iniciada l’Assemblea Ordinària per part del President de la cooperativa, en Ferran Marín Pastor en 
segona convocatòria a les 17.30 hores del dia 31 de maig de 2023 en la Fàbrica del Sol, al Passeig de Salvat 

Papasseit número 1 de Barcelona. Tot seguit el president procedeix a la lectura i explicació de l’ordre del dia, 
com es descriu a continuació: 

 
ORDRE DEL DIA 

 

1. Benvinguda. 

Assisteixen 11 persones sòcies amb dret de vot, i una persona sòcia (Irene López Sanjuán) que delega el seu 
vot al Ferran Marin. 

2. Elecció dels interventors de l’acta. 

Es fa la crida per demanar dues persones com a interventores d’acta: presentant-se voluntàriament els 
senyors Albert Mur i Joan Julià. Exerceix de secretaria de l’assemblea la Secretaria de la cooperativa, la 
Sra. Maria Abigail Jiménez. 
 

3. Informe de gestió. 

ORGANITZACIÓ INTERNA 
 
El 2022 va ser l’any de l’arrencada de la cooperativa que ens ha ocupat força temps i energia. 
 

Ja des de bona part del 2021 ens vam focalitzar en crear un grup de treball per a la posada en marxa entre persones 
sòcies del Grup Local de Barcelona de Som Energia. 
 
Mitjançant un mailing a les persones sòcies de Som Energia de Barcelona vam fer una crida per buscar 
col·laboradors/es amb una bona resposta. 
 
Finalment es consolida un equip de treball format per 17 persones de diverses àrees (enginyeria, comunicació, 
jurídic…) 

 
Al mes de gener finalitzem l’esborrany dels estatuts i iniciem els tràmits per inscriure la cooperativa. 
 
Procés lent i dificultós, amb errades per part nostre i interpretacions “pròpies” de la Direcció General de 
Cooperatives que alenteixen la constitució de la cooperativa amb 3 requeriments. 
 
Al desembre de 2022 assolim per fi la inscripció en el llibre de cooperatives. 

 
En l’actualitat tenim 95 persones sòcies, totes persones físiques, que han entrat en contacte bàsicament mitjançant 
un mailchimp de Som Energia adreçat a les persones sòcies de Barcelona i la seva àrea. 
 
RELACIONS EXTERNES 
 
Durant el 2021 entaulem relació amb altres grups locals de Som Energia que estan impulsant comunitats 

energètiques (Madrid, La Palma, Lleida, Sabadell, Mallorca, Navarra, Castelló, Sevilla…) en diferents estat de 
desenvolupament, amb els que es comparteixen coneixements, experiències, documentació, formació… 
 
Òbviament hem col·laborat i ho seguim fent amb Som energia, des de la difusió, col·laboració en projectes, 
suport jurídic, pla de negoci… en un programa en ell que participen altres cooperatives com COOPDEVS, E-
Plural, Tandem Social, SUNO, EPI, ARKENOVA, Som Mobilitat… 
 
També amb altres entitats que promouen comunitats energètiques, com l’associació de veïns de Montolivet 

(Olot), la comunitat de Luco de Jiloca (Teruel),  i diverses de la comarca d’Osona com Balenyà, Centelles, que 
amb posterioritat acaben formant una cooperativa de segon grau (Osona Energia) de la que recentment en formem 



 

part i que ha de significar un fort impuls a la nostra cooperativa i els seus socis/es.  
 
Col·laborem amb la cooperativa Rocaguinarda que crea una secció energètica, i que treballa per a la concessió 

de la coberta d’un equipament municipal. Es considera aquesta col·laboració com a estratègica ja que ha de poder 
facilitar les cessions de cobertes municipals (circumstància que de moment no s’ha produït) 
 
Hem participat en trobades en les que participen comunitats energètiques de Barcelona que preveuen actuar en 
l'àmbit de barri (Energètics, Rocaguinarda, La Bordeta, Bon Pastor…) 
 
RELACIONS INSTITUCIONALS 

 
En aquest temps hem realitzat trobades i converses amb el Joan Herrera (Director d’energia i medi ambient de 
l’Ajuntament d’El Prat del Llobregat), Assumpta Farran (Directora General d’Energia de la Generalitat de 
Catalunya), l’Ajuntament de Barcelona,  l’Agència de l’Energia de Barcelona, AMB, la Diputació de Barcelona, 
l’Ajuntament de Badalona, Infraestructures.cat, el Grup Municipal de Barcelona en Comú, ERC i Junts 
(Ajuntament de Barcelona), Diputats del Congrés dels Diputats de Junts i la CUP per a demanar-los l’augment 
del radi en el que es pot realitzar l’autoconsum compartit en xarxa, que ha passat dels 500 metres als 2 

quilòmetres. 
 
CERCA DE PROJECTES EN ESPAIS PÚBLICS 
 
Aquesta tasca no ha donat cap fruit. En uns casos perquè l’administració volia disposar de les cobertes dels seus 
edificis per fer autoconsum (Diputació de Barcelona) o per generar electricitat per a una nova companyia pública 
d’electricitat, que ha estat el cas de la Generalitat de Catalunya. 
En el cas dels ajuntaments de Barcelona i Badalona hi han diversos factors que ens ha jugat en contra. 

La no transposició a l’ordenament jurídic espanyol de les directives europees que regulen les comunitats 
energètiques (Comunitats d’Energia Renovables i Comunitats Ciutadanes d'Energia) ha creat dubtes als tècnics 
municipals sobre aspectes de com cedir cobertes municipals a tercers, procediments de licitació, etc. 
La possibilitat de fer autoconsum en edificis municipals, o la creació de comunitats energètiques per a clients de 
Barcelona Energia. 
Amb tot es van avaluar dos possibles ubicacions, un mercat municipal, que es va desestimar al haver fibrociment 
a la coberta, i uns edificis contigus al casc antic de Sarrià de propietat municipal, que es va desestimar perquè 

l’ajuntament vol fer autoconsum. 
Esperem que després de que s’hagin format els ajuntaments, poder prosseguir fent de lobby i desencallar les 
licitacions de cobertes municipals a Barcelona i Badalona, i iniciar contactes a L’Hospitalet del Llobregat. 
 
CERCA DE PROJECTES EN COBERTES PRIVADES 
 
Amb l’ajut de la cooperativa Azimut 360 hem treballat en diversos projectes. 

● Zona de Francesc Macià, coberta d’un pati interior on poder instal·lar 100 Kw nominals. Es va desestimar 

per l’elevat preu de lloguer que demanava la propietat. 

● Zona nord de Sarrià, equipament esportiu municipal gestionat per privat. Es va desestimar per la pretensió 

dels gestors de tenir el 65% de l’electricitat generada, i haver de tractar amb diversos actors (gestors 

privats i Institut Barcelona Esport). 

● Zona Sant Gervasi, a la coberta d’un edifici religiós, no va haver acord en les condicions de la durada de 

la cessió. 

Ja al 2023, de moment hi ha hagut dos projectes. 

● Un al Poblenou, en un equipament cultural privat, no hem tingut resposta a l’oferta que vam fer. 

● A Badalona, un edifici religiós. Seguim amb les converses i som optimistes respecte a arribar a un acord. 

 

4. Comptes de l’exercici 2022. 

N’Angel fa l’explicació de les despeses de constitució i funcionament i demana que es consulti si caldria 

portar les comptes a enregistrar. 



 

 

5. Aplicació de l’excedent cooperatiu (si fos el cas) 

En Ferran i n’Angel expliquen com procedeix i un dels socis puntualitza que si què es necessari 

enregistrar els comptes, tot i que estem en perdudes pel 2022. 

Abans de continuar amb l’ordre del dia i un cop fets els informes de gestió i de comptes es procedeix a la 

votació d’acceptació per part de l’assemblea. 

S’aproven per unanimitat tots dos informes.  

6. Pla d’acció. 

ORGANITZACIÓ INTERNA 

 

Prioritzem poder aconseguir una primera instal·lació d’autoconsum compartit a Badalona que ha de servir com 

trampolí per aconseguir replicar aquest model en altres llocs, i incrementar el nombre de persones sòcies. obtenir 

experiència.  

La integració en la cooperativa de segon grau “Osona Energia” ens ha de proporcionar externalitzar algunes 

tasques que ara es fan des del voluntariat, com les relacionades amb les subvencions, relacions administratives 

amb l’administració, etc… També la implementació d’un Reglament Intern, un software de gestió, etc. 

RELACIONS EXTERNES 

La integració en la cooperativa de segon grau “Osona Energia” ha de ser una peça clau, com hem comentat en 

l’apartat anterior, a més per conèixer experiències de diverses comunitats energètiques osonenques que estan fent 

projectes molt punters. 

També es clau l’aprofundiment de la col·laboració amb Som Energia que és produeix des d’abans de l’inici de la 

nostra cooperativa. 

RELACIONS INSTITUCIONALS 

Continuar els contactes amb els ajuntaments, tot i que el fet d’entrar en període electoral a les Corts Espanyoles, 

que afectarà la transposició a la legislació espanyola les directives europees sobre les comunitats energètiques,  i 

la incertesa sobre la composició del govern de l’ajuntament de Barcelona no ajudarà. 

CERCA DE PROJECTES EN ESPAIS PÚBLICS 

Com hem mencionat en l’apartat anterior, la situació derivada de les eleccions municipals, i les properes 

espanyoles, preveiem que comporti una paralització pel que respecta als processos de licitacions per a la cessió 

de cobertes públiques. 

Amb tot cal mantenir la comunicació i els contactes amb els ajuntaments. 

 

 



 

CERCA DE PROJECTES EN ESPAIS PRIVATS 

Tenim avançades les negociacions amb la propietat d’un edifici religiós a Badalona. Ens centrarem en obtenir un 

acord que pugui ser reproduïble, i presentar sol·licituds a subvencions que puguin finançar parcialment la 

instal·lació per a la comunitat energètica. 

 

7. Autorització al Consell Rector per executar i inscriure els acords adoptats. 

N’Angel proposa buscar acords amb la federació d’associacions veïnals per poder promocionar i pressionar a 

l’administració de Barcelona per buscar cobertes públiques. També comenta de la nova subvenció aconseguida 

i que es farà servir per aconseguir un local i contractar a una persona que pugui fer-se càrrec de les necessitats 

de la cooperativa. 

Un altre soci pregunta quina entitat seria la responsable de portar a terme l’acte contenciós/administratiu? 

També pregunten respecte a la producció mínima per instal·lacions compartides. 

Un cop aclarits els dubtes i prenen notes del que s’hauria de consultar es dona pas a la votació del punt 7 de 

l’ordre del dia que també es aprovada per unanimitat. 

8. Torn obert de paraules. 

N’Angel demana la paraula per agrair al Ferran per tota la feina feta com a president de la cooperativa i també 
aprofita per proposar de fer una assemblea extraordinària quan es porti a terme la primera instal·lació. 

En Ferran també fa extensiu el seu agraïment per la resta de persones que formem part de la cooperativa i fa 
reconeixement de la feina voluntària que es fa. 

En Joan ens recorda que al punt d’informació del grup local de Barcelona de Som Energia també es dona 

informació de CEL i recorda que també està disponible la informació al web, 

 

Conclou l’assemblea a les 18.30 hores. 

 

Barcelona a 31 de maig del 2023  

Interventors de l’acta 

 

   Albert Mur      Joan Julià i Vila 

   

 Secretaria Maria Abigail Jiménez    Vist-i-plau el President Ferran Marín 
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